
Zápis 
 
ze  2. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha dne  4. března 2008 
 
Přítomno dle prezenční listiny: 21, omluveni prof. Leitner, prof.Voňka 
 
Hosté: doc. Ing. Tomáš Bartovský,CSc., Doc. RNDr. Daniel Turzík, CSc., Ing. Ľubica 
Kollerová, CSc. 
 
Úvodem  předsedkyně AS předložila  program jednání, který senát schválil. 
 
Program: 

1. Informace z KR 
2. Změna statutu FCHI 
3. Diskuze o prioritách AS při tvorbě rozpočtu VŠCH Praha na rok 2008 
4.   Různé 

         a) informace ze zasedání předsedů AS vysokých škol při RVŠ  
         b) pravidla pro ubytování studentů VŠ na kolejích 
 
 
Ad 1.  
Prof. Valentová informovala o zasedání KR, kde hlavním bodem jednání byla účast VŠCHT v 
programu  „Věda a výzkum pro inovaci“, Technologický park na Kladně (společně s ČVUT, 
ČZU a Středočeským krajem) a  vytvoření společného centra VŠCHT a  Kaučuk a.s. Kralupy 
v Kralupech n/Vl.  
 
Ad 2. 
Děkan FCHI doc. RNDr. Daniel Turzík, CSc. požádal o změnu statutu FCHI.  Jedná se o 
vznik nového pracoviště  Laboratoře chemické robotiky (grant Ideas EU doc. Štěpánka)   a 
změnu názvu ústavu 437 na  Ústav  ekonomiky a managementu chemického a 
potravinářského průmyslu, dále je aktualizován  Seznam akreditovaných studijních programů  
a Seznam oborů habilitačního řízení a řízení ke jmenování profesorem na FCHI  VŠCHT 
Praha.  Formální připomínky budou do textu  zapracovány.  Změnu schválil senát FCHI dne 
13. 2. 2008. 
 
Senát změnu schvaluje  21 – 0 – 0 
 
 
Ad 3. 
Senát byl informován, že byl dopracován rozpočet VŠCHT Praha na rok 2008 a bude 5. 3. 
2008 rozeslán členům AS k připomínkování.  
AS diskutoval o oblastech, které byly  v minulých letech opakovaně předmětem diskuzí při 
projednávání rozpočtu, k tomuto bodu připravil HV částečné podklady z rozpočtů v minulých 
třech letech. 
• finanční podpora evropských projektů 
• výše finančních prostředků pro VC 
• k otázce mezd přednesla ing. Kollerová stanovisko odborové organizace: navýšení  tarifů o 

10% , přičemž vyšší nárůst bude požadován pro třídu A, senát bude toto stanovisko 
podporovat při projednávání rozpočtu 



• podpora studentů  doktorského studijního programu (výše stipendií, studium 4 roky), 
k projednávání této části rozpočtu bude vyžádáno stanovisko prorektora pro VaV 

• investice (nákup drahých přístrojů,  oprava školy, pozastavení výstavby respiria v budově 
A, rekonstrukce vrátnice v budově B) 

• podpora vnitřních grantů 
• investice do kolejí , omezení výdajů. 
• doc. Gedeon přednesl připomínku k formě předkládaného rozpočtu: 

Rozpočet by měl obsahovat, současně se standardním položkovým seznamem, 
strukturované dělení prostředků a to zejména: 
i) Oddělení mimořádných výdajů/příjmů od běžných (provozních, opakujících se). 
ii) Strukturování rozpočtu dle základních jednotek školy. 
iii) Strukturování rozpočtu dle prostředků provozních/investičních, 
projektových/neprojektových a podobně . 
iv) Spojení méně významných položek do větších logických celků tak, aby na stejné 
úrovni spolu nevystupovaly položky lišící se o dva řády. 
iv) Příjmy a výdaje doplnit dalšími ukazateli, vyjadřujícími vztah k minulosti (navyšování 
v čase) a stav k celku (rozvoj, podpora některých částí). Minimálně by mělo jít o 
procentuální vyjádření na tři platné číslice ve tvaru položka(X)/celek a položka(X,letošní 
rok)/položka(X,loňský rok). 
Toto strukturované dělení by mělo vést ke zpřehlednění rozpočtu, zprůhlednění toku 
peněz, pochopení finančních vazeb, sledování vývojů. 
 
 

Ad 4.  
a) Prof. Valentová informovala o zasedání pracovní skupiny předsedů AS vysokých škol při 
RVŠ, kde se jednalo  o přípravě nového vysokoškolského zákona a „Bílé knize terciálního 
vzdělání“ a zejména o otázce zabezpečení uplatňování samosprávných a demokratických 
principů v celém řízení vysokých škol včetně výběru (volbou nebo jmenováním) členů 
rozhodujících orgánů (akademických senátů, rektorů, správních rad, vědeckých rad). 
 BKTV bude na žádost p. rektora rozeslána všem členům senátu k přípomínkám, které je 
nutno zaslat prof. Valentové do 13. 3. 2008. 
 
b)  ze strany studentů byla přednesena stížnost, že nebyla senátu předložena k projednání  
Pravidla ubytování studentů na kolejích pro nadcházející období (výnos 30.02/2008), neboť v 
minulém roce  byla Pravidla senátem schvalována. Studenti připraví připomínky, které  budou 
projednány na příštím zasedání AS za přítomnosti Ing. Starého. 
 

 

Příští zasedání 18. března 2008 

 
Zapsala: K. Wildová                                                                    Za správnost: O. Valentová 


